
Transport-, Bygnings- og Boligudvalget

Til: Transport-, bygnings- og boligministeren

Dato: 28. februar 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

TRU alm. del

Spørgsmål 383
Finder ministeren det rimeligt, at staten i forbindelse med Togfondens projekt
med etablering af en ny jernbanebro over Vejle Fjord allerede har foretaget
forlods opkøb af 18 ejendomme i alle de fire mulige tracéer, længe før der er
taget politisk stilling til en VVM-undersøgelse, herunder fastlæggelse af linje-
føring, og uden at der foreligger nogen form for politisk stillingtagen til finan-
siering af de manglende 15 mia. kr., som relaterer sig til Togfondens fase 2?
Er ministeren enig i, at en sådan afvigelse fra den hidtidige praksis med mu-
lighed for forlods ekspropriering efter politisk beslutning om konkret linjeføring
– og dermed en yderst forhastet fremgangsmåde – kan blive en uhensigts-
mæssig glidebane i forhold til fremtidige anlægsprojekter?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kristian.Lorentzen@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Lennart Damsbo-Andersen
formand
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